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C r n a   G o r a                                                                                                       
SKUPŠTINA CRNE GORE  
-Odbor za ekonomiju, finansije i budžet- 
Broj: 00-63-7/15- 
Podgorica, 9. april 2015. godine 
 

SKUPŠTINI  CRNE  GORE   
 

                                                                                             P O D G O R I C A 
 

Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budţet, sa 95. sjednice odrţane 30. marta i 7. aprila 2015. godine, podnosi 
 

I Z V J E Š T A J 
o REALIZACIJI ZAKLJUČAKA SKUPŠTINE CRNE GORE, BROJ: 00-72/12-2/36, OD 30. 
APRILA 2013. GODINE, KOJI SE ODNOSE NA KOMBINAT ALUMINIJUMA AD 
PODGORICA („SLUŢBENI LIST CG, BR. 21/13“) 
 
I Odbor za ekonomiju, finansije i budţet, razmotrio je realizaciju zaključaka Skupštine 
Crne Gore od 30. aprila 2013. godine (broj: 00-72/12-2/36, „Sluţbeni list Crne Gore“, broj 
21/13), koji se odnose na Kombinat aluminijuma a.d. Podgorica, koji čine cjelinu sa zaključcima 
od: 

- 29. februara 2012. godine, broj: 00-72/12-2/13, objavljeni u  „Sluţbenom listu Crne 
Gore“, broj 14/12; 

- 8. juna 2012. godine, broj: 00-72/12-2/24, objavljeni u  „Sluţbenom listu Crne Gore“, 
broj 31/12 i 

- 27. decembra 2013. godine, broj: 00-72/12-2/42, objavljen u „Sluţbenom listu Crne 
Gore“, broj 61/13. 

 
Konstatovano je da je kao rezultat rasprava na Odboru, odnosno na predlog Odbora, 

Skupština Crne Gore u četiri navrata usvojila ukupno 18 zaključaka. 
 
Odbor je upoznat sa dopisima Ministarstva rada i socijalnog staranja (00-63-7/15-21/2) i 

Ministarstva finansija (00-63-7/15-21/6) u kojima je navedeno da ista nijesu nadleţna za 
realizaciju zaključka broj 4, kojim se traţi „poštovanje zakonskih i obaveza predviđenih 
kolektivnim ugovorom prema zaposlenim u KAP-u i Rudnicima boksita, kao i izmirenje 
postojećih obaveza nastalih na zakonu zasnovanim pravima iz radnog odnosa“. 

 
Ministar ekonomije, dr Vladimir Kavarić, dao je osvrt na realizaciju zaključaka Skupštine 

od 30. aprila 2013. godine i obavijestio Odbor da je u odnosu na zaključak broj 1, koji se odnosi 
na nastavak poslovanja i kontinuitet proizvodnje u energetsko-metalurškom repro – lancu, 
realizovan i da se KAP nalazi u stečaju pod ingerencijom Privrednog suda dok se ne zaključi 
finalni ugovor o kupoprodaji. Ukazao je da je kroz stečaj očuvana proizvodnja i da KAP više 
nije na teretu drţave, te da u ovom momentu KAP redovno izmiruje račune, zapošljava 560 
ljudi i postoje najave značajnog investicionog programa koji je u određenom dijelu počeo da se 
realizuje. Iskazao je očekivanja da će Privredni sud privesti proces kraju i  da će KAP 
predstavljati razvojnu šansu crnogorske ekonomije. 
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U odnosu na zaključak broj 2, kojim se obavezuje Vlada da izradi Studiju dugoročne 
odrţivosti i razvoja aluminijumske industrije u Crnoj Gori, ukazao je da je Vlada započela taj 
proces ali da ga nije završila jer, u situaciji kada drţava ne upravlja KAP-om, nije opravdano 
raditi studiju za nešto što nije u vlasništvu drţave i podsjetio da je navedeni zaključak donijet u 
kontekstu predloga kada bi Vlada preuzela većinsko vlasništvo nad akcijama KAP-a. 

 
U odnosu na zaključak broj 3, koji se odnosi na definisanje odgovarajućeg modela za 

izmirenje duga KAP-a prema EPCG-u i uslova ugovora o snabdijevanju električnom energijom 
u narednom periodu; nagrađivanje potrošača koji uredno i na vrijeme izmiruju račune za 
električnu energiju, ukazao je da je dio zaključka koji se odnosi na socijalne potrebe u većem 
dijelu realizovan i da za to postoji izjašnjenje Elektroprivrede Crne Gore prema Skupštini. U 
vezi sa uslovima ugovora za snabdijevanje električnom energijom naveo je da se KAP 
snabdijeva strujom na bazi komercijalnog ugovora. 

 
U vezi zaključka broj 4, koji se odnosi na obezbijeđivanje svih neophodnih uslova za 

puno poštovanje zakonskih i obaveza predviđenih kolektivnim ugovorom prema zaposlenim u 
KAP-u i Rudnicima boksita, kao i za izmirenje postojećih obaveza nastalih na zakonu 
zasnovanim pravima iz radnog odnosa, ministar je naveo da je zaključak predloţen u vrijeme 
kada KAP i Rudnici boksita nijesu bili u stečaju, i da je u toj situaciji vaţio kolektivni ugovor, 
koji predstavlja obavezu poslodavca. Ukazao je da momentom ulaska u stečaj postoje obaveze, 
odnosno prava, koje se namiruju iz stečajne mase. Imajući u vidu tako definisana zakonska 
rješenja i politički konstituisane obaveze prema radnicima KAP-a, Ţeljezare i Rudnika boksita, 
ministar je iskazao mišljenje da je Vlada uradila više nego što je bila njena zakonska obaveza. 
Takođe, ukazao je da navedeni proces u Rudnicima boksita još nije završen, ali da je definisan i 
da se još uvijek čeka „rasplet“ stečajnog postupka. Takođe, naveo je da su se u međuvremenu 
desile određene stvari koje predstavljaju dodatne povoljnosti za zaposlene u navedenim  
kolektivima, a koje se odnose na mogućnost prijevremenog penzionisanja i obavijestio Odbor 
da je Vlada u prvoj iteraciji za povezivanje radnog staţa radnika u KAP-u uplatila 2,2 mil € za 
radnike koji su u tom momentu imali uslov za penziju, kao i da sada, na sličan način, radi na 
tome da za one radnike koji imaju uslov za penziju, poveţe radni staţ itd, te, iskazao stav da je 
u tom dijelu bilo potrebno izjašnjenje Ministarstva finansija i Ministarstva rada i socijalnog 
staranja, kao i da je to u fazi realizacije. 

 
U dijelu koji se odnosi na realizaciju zaključaka broj 5 i 6, ministar je ukazao da se to 

odnosilo na Drţavnu revizorsku instituciju (DRI), koja je u ranijem obraćanju Odboru i 
Skupštini iskazala svoj stav. 

 
U vezi sa zaključkom 7, koji se odnosi na poštovanje normi i standarda kojima se 

uređuju pitanja upravljanja otpadom, zaštite ţivotne sredine, procjene uticaja na ţivotnu 
sredinu i sprječavanja uticaja na ţivotnu sredinu, iskazao je mišljenje da stvari u KAP-u 
funkcionišu na način kako bi trebalo. Naveo je da je gašenje „Glinice“ sa aspekta ekonomije bilo 
loše ali ne i sa aspekta ekologije, tako da taj problem više nije značajnije izraţen i podsjetio da se 
kroz program stečaja pojavio novi vlasnik koji ima obavezu saniranja basena crvenog mulja. 
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II U raspravi o  realizaciji skupštinskih zaključaka iznijeta su različita mišljenja i stavovi, 
koji se mogu rezimirati na sljedeći način: 
 

a) Zaključak koji se odnosi na nastavak poslovanja KAP-a,  je ostvaren, jer je proces 
proizvodnje nastavljen. 

 

b) U odnosu na realizaciju zaključka broj 4, ponovo je ukazano na potrebu, da se 
pronađe odgovarajuće rješenje kojim bi se 420 bivših radnika KAP-a - sada 
penzionera, zbrinulo kao i ostali radnici KAP-a. Ukazano je da ukoliko ove godine, 
nije moguće obezbijediti sredstva u iznosu od oko 5,5 mil €, koliko iznose 
potraţivanja radnika, rješenje je moguće naći na način da se ona predvide Zakonom 
o budţetu za 2016. godinu i da se do 31. marta 2016. godine, radnici zbrinu po 
navedenom predlogu.  

 

c) Potrebno je sa posebnom paţnjom pratiti situaciju u Rudnicima boksita AD Nikšić, u 
kontekstu stečajnog postupka i prava zaposlenih. 

 
d)  Ukazano je da bi odnos Vlade prema radnicima preduzeća na sjeveru Crne Gore 

koja su u stečaju, trebalo da bude na nivou odnosa kao prema radnicima KAP-a. 
 

e) Imajući u vidu da Vlada, u prethodnom periodu, nije realizovala skupštinske 
zaključke, kao i finansijske dubioze koje ima drţava Crna Gora zbog KAP-a, moguće 
je otvoriti parlamentarnu istragu radi prikupljanja informacija i činjenica o 
postupanju nadleţnih organa o zaštiti drţavne imovine i javnog interesa prilikom 
prodaje KAP-a sa zavisnim društvima. 

 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar Damjanović. 
 
 
 
 

                                                                                                      PREDSJEDNIK ODBORA  
                                                                                               mr Aleksandar Damjanović 


